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BRM.0012.19.2012.2 
 

Protokół nr 19/2012 
z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 
odbytego w dniu 10 grudnia 2012 roku 

 

Godzina rozpoczęcia obrad:  9:00 
Godzina zakończenia obrad:  10:35 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 

W komisji udział wzięli: 
 
Członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu:  
(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
  
Bogdan Tkaczyński   Przewodniczący Komisji 
Ryszard Przyszlak   Zastępca Przewodniczącego 
Antoni Dulęba   Sekretarz Komisji 
Anna Józefowicz   Członek 
Jadwiga Dziewa   Członek 
Danuta Tkaczonek   Członek 
Władysław Witkowski  Członek 
Grażyna Sobór   Członek 
 
Nieobecny: 
Zdzisław Burnat   Członek 
 
Ponadto uczestniczyli: lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
powitał wszystkich na dzisiejszym posiedzeniu i przedstawił PORZĄDEK OBRAD: 
 
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Analiza i opiniowanie projektu budżetu Miasta i Gminy na rok 2013. 
3. Zakończenie obrad. 

 
 
Ad. pkt. 1 Porządek obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty przez Komisję. 
 
 



2 

 

Ad. Pkt. 2 Analiza i opiniowanie projektu budżetu Miasta i Gminy na rok 2013. 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna przedstawiła projekt założenia do projektu 
budżetu na 2013 rok. Zaczęła od dochodów, omawiając ogólne założenia związane z 
dochodami skupiając szczególną uwagę po stronie wydatkowej. Dochody 
budżetowe gminy zostały zaplanowe na 2013 rok w ogólnej wysokości 69 676 312 zł. 
W ogólnej kwocie dochody bieżące zaplanowano w wysokości 56 362 640 zł z tego 
dochody własne gminy to kwota 36 712 103 zł, subwencje 12 058 433 zł i dotacje 
7 592 104 zł. Z ogólnej kwoty planowanych dochodów bieżących 273 583 zł, są to 
środki planowane na realizacje projektów, z tego 47 385 zł na realizacje programu 
„Indywidualizacje procesu nauczania i wychowania uczniów klas I-III szkół 
podstawowych”, program realizowany jest przez wszystkie szkoły podstawowe. 
96 705 zł są to środki z tytułu refundacji, w tym 34 134 zł za rok 2012 jak i na 
realizację w 2013r. na kwotę 62 571 zł programu pod nazwą „Poznajmy się” polsko- 
czeskie spotkania uczniów i nauczycieli. Kwota 104 550 zł stanowią środki z tytułu 
refundacji za rok 2012 w wysokości 55 250 zł jak i na realizację w 2013 roku 49 300 zł 
programu pod nazwą „ Dziedzictwo programu polsko-czeskiego podstawą 
współpracy miast partnerskich”. Ostatni program tj. kwota 24 943 zł są to środki na 
realizacje programu „ Miejska trasa turystyczna- promocja kultury i historii Ziemi 
Ząbkowickiej”.  Dochody majątkowe zaplanowane zostały w kwocie 13 313 672 zł, z 
tego na realizację programów 3 383 103 zł, 35 000 zł to wpływy z przekształcenia 
prawa użytkowania wieczystego w prawo własności i planowana kwota 9 895 569 zł 
z tytułu sprzedaży mienia. Ustalając wysokość dochodów uwzględniono 
przewidywane ich wykonanie w roku 2012, jak również wielkości subwencji i 
udziałów w podatku dochodowym osób fizycznych. Dochody na rok 2013 są 
znacznie mniejsze, więc trzeba uważać na budżet w 2013 r., Jeżeli chodzi o wydatki 
oszacowano je również na wysokim poziomie, tak samo jak założenia dochodowe tj. 
74 480 573 zł, na wydatki majątkowe kwota 18 698 287 zł, w tym dotacje 2 339 896 zł, 
na wydatki inwestycyjne kwota 15 981 292 zł, z tego na programy finansowane ze 
środków Unii Europejskiej 3 981 291 zł. Znacząca pozycja w tym budżecie jest to 
rewitalizacja parku miejskiego im. Sybiraków jest to kwota planowana 3 900 000 zł i 
na poprawę bezpieczeństwa turystów poprzez rozbudowę systemu miejskiego 
monitoringu wizyjnego kwota 81 291 zł. Na zakupy inwestycyjne planowana kwota 
to 27 100 zł i pozostałe wydatki majątkowe to kwota 350 000 zł jest to planowane 
wniesienie udziałów do TBS na budowę nowego budynku. Wydatki bieżące 
planowana kwota ogółem to 55 782 286 zł z tego na wynagrodzenia i pochodne 
kwota powyżej 27 milionów oraz na pozostałe wydatki 27 957 309 zł. Dotacje na 
zadania bieżące zaplanowano 2 004 347 zł, w tym dotacje podmiotowe dla instytucji 
kultury 1 370 000 zł, dotacje podmiotowe dla niepublicznych jednostek systemu 
oświaty 324 347 zł, dotacje celowe dla podmiotów nienależących do sektora finansów 
publicznych 260 000 zł dotacje na prace konserwatorskie, restauratorskie, na roboty 
budowlane przy zabytkach zapisanych do rejestru zabytków 50 000 zł, świadczenia 
na rzecz osób fizycznych 8 143 798 zł oraz na obsługę długów, czyli na odsetki 
1 300 000 zł. Wydatki na programy finansowane z udziałem środków europejskich 
217 347 zł. W następnej kolejności przedstawiła plan wydatków na działy klasyfikacji 
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budżetowej: dział rolnictwo i łowiectwo 1 670 240 zł w tym na wydatki bieżące na 
remonty gminnych cieków wodnych 20 000 zł. Dział infrastruktura wodociągowa i 
sanitarna wsi- dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. Dział 
izby rolnicze obejmują składki należne dolnośląskiej izbie rolniczej stanowiące 2% 
dochodów wpływów z tytułu podatku rolnego. Pozostała działalność, planowane 
trzy zadania inwestycyjne w tym Olbrachcice Wielkie droga dojazdowa do gruntów 
rolnych kwota 800 000 zł, Strąkowa droga dojazdowa do gruntów rolnych 300 000 zł, 
Braszowice droga dojazdowa do gruntów rolnych 300 000 zł. Natomiast w dziale 
przetwórstwo przemysłowe planuje się kwotę 10 000 zł z przeznaczeniem na 
wydatki związane z funkcjonowaniem Ząbkowickiej Rady Biznesu, zaplanowane na 
organizacje prezentacji, spotkań, szkoleń, konferencji dla przedsiębiorców. Dział 
transport i łączność planowana kwota 4 644 896 zł, w tym drogi wojewódzkie tj. 
dofinansowanie województwa na budowę chodników kwota 800 000zł. Drogi 
publiczne i powiatowe dotacja 1 089 896 zł na modernizacje drogi Tarnów- 
Braszowice, przebudowa drogi powiatowej. Drogi publiczne gminne 2 155 000 zł w 
tym opracowanie dokumentacji technicznej dla zadania budowa parkingu na os.  
XX- lecia 15 000 zł, dokumentacja techniczna na zadanie przebudowa ulicy B. Prusa 
25 000 zł, dokumentacja techniczna na zadanie przebudowa ul. Szpitalnej 15 000 zł, 
przebudowa dojazdu do garaży przy ul. Głowackiego 60 000 zł, przebudowa 
dojazdu do garaży przy ul. Jasnej 60 000 zł, przebudowa drogi działka nr 20 obręb 
Sadlno 200 000 zł, przebudowa drogi 510 przez miejscowość Zwrócona 30 000 zł, 
przebudowa ulicy Ciasnej 250 000 zł, przebudowa ulicy Grunwaldzkiej 1 200 000 zł, 
przebudowa ulicy Okrężnej 300 000 zł. Natomiast na wydatki bieżące związane z 
utrzymaniem dróg publicznych 600 000 zł, przy czym na fundusz sołecki 24 589 zł. 
Dział turystyka zadanie na kwotę 38 349 zł pod nazwą „Miejska trasa turystyczna – 
promocja kultury i historii Ziemi Ząbkowickiej”. Dział gospodarka mieszkaniowa 
2 470 000 zł, w tym gospodarka gruntami i nieruchomościami 2 120 000 zł, wydatki 
inwestycyjne 20 000 zł na opracowanie dokumentacji na rewitalizacje terenów przy 
nieruchomościach Rynek 7, 8 i 10. Dział towarzystwa budownictwa społecznego 
planowane jest wniesienie udziałów gminy do budowy nowego budynku 
mieszkalnego. Dział działalność usługowa 310 000 zł. Dział opracowanie geodezyjne 
i kartografia 30 000 zł. Dział cmentarze 60 000 zł, 6 000 zł przyznane przez Wojewodę 
Dolnośląskiego. Dział administracja publiczna 6 278 628 zł w tym Urzędy 
Wojewódzkie 512 128 zł. Następnie przeszła do Rady Gmin planowana kwota 
295 327 w tym diety Radnych 295 000 zł, Urzędy Gmin 5 114 000 zł w tym remont 
pomieszczeń piwnicznych Urzędu Miejskiego 150 000 zł. Na świadczenia dla osób 
fizycznych 15 000 zł. Dział działalność informacyjna i kulturalna prowadzona za 
granica 105 000 zł. Dział promocja jednostek samorządu terytorialnego 150 000 zł. 
Dział pozostała działalność zaplanowane diety dla sołtysów i przewodniczących rad 
osiedlowych za udział w sesjach rady miejskiej i sesjach sołtysów. Dział urzędy 
naczelnych organów władzy państwowej wydatki do wysokości otrzymanej dotacji z 
krajowego biura wyborczego 3 997 zł identycznie w dziale obrona narodowa. Dział 
pozostałe wydatki obronne również wydatki do wysokości potrzymanej dotacji. 
Dział bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 743 220 zł w tym 
ochotnicze straże pożarne 218 900 zł, zakup samochodu 50 000 zł. Dział obrona 
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cywilna wydatki do wysokości otrzymanej dotacji. Dział straż miejska 442 029 zł. 
Dział ostatni rozdział w zakresie bezpieczeństwa 81 291 zł, środki na realizacje 
projektów w tym poprawa bezpieczeństwa turystów poprzez rozbudowę 
monitoringu miejskiego. Dział długu publicznego środki na spłatę odsetek na 
zaciągnięte kredyty 1 300 000 zł. Dział różne rozliczenia rezerwa ogólna 1 890 000 zł, 
rezerwy celowe 1 540 000 zł, w tym na fundusz zdrowotny dla nauczycieli 30 000 zł, 
na remonty placówek oświatowo- wychowawczych 50 000 zł, na odprawy dla 
pracowników oświaty w tym emerytury 80 000 zł, jednorazowy dodatek 
uzupełniający i awans zawodowy 1 130 000 zł, urlopy dla poratowania zdrowia 
100 000 zł, na zarządzanie kryzysowe 150 000 zł. Dział oświata i wychowanie oraz 
dział edukacyjna opieka wychowawcza zabezpieczone środki finansowe dla 
wszystkich jednostek oświatowych przez to może brakować środków na spłatę 
kredytów. Stwierdziła, że oświata musi być zreorganizowana, bo niedopuszczalne 
jest branie, co roku kredytu na spłatę wcześniejszego a niestety za dużo jest jednostek 
oświatowych. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
powiedział, że na początku stycznia Komisja Oświaty ma zająć się tylko i wyłącznie 
reorganizacją oświaty w gminie. 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna rozpoczęła dalszą kontynuację na temat 
budżetu. Dział oświata i wychowanie 25 351 066 zł, w tym na szkoły podstawowe 
9 459 804 zł, z czego planowane sa wydatki inwestycyjne 80 000 zł, w tym budowa 
boiska wielofunkcyjnego przy szkole podstawowej nr 2 w Ząbkowicach Śląskich 
30 000 zł oraz wykonanie wewnętrznych sieci hydrantowych, oświetlenia 
ewakuacyjnego oraz urządzeń zapobiegających zadymianiu klatek schodowych w 
budynku szkoły podstawowej nr 1- 50 000zł, wydatki bieżące planowe na kwotę 
9 379 804 zł, z czego na realizacje projektu 47 385 zł jest to indywidualizacja procesu 
nauczania trzeci rok realizacji projektu, utrzymanie szkół 9 332 419 zł. Podała tabelę, 
w której wyszczególnione są szkoły biorące udział w projekcie oraz jakie wydatki na 
to idą. Dział oddziały przedszkolne przy szkołach podstawowych 803 707 zł, są to 
tylko wydatki bieżące, również rozpisane w tabeli, jakiego typu są to wydatki. Dział 
przedszkola 5 367 689 zł, z czego na wydatki inwestycyjne 250 000 zł, w tym 
wymiana pieca, CO w budynku przedszkola publicznego nr2 50 000 zł, wymiana 
pokrycia dachowego w przedszkolu nr2 200 000 zł. Planowane dotacje dla 
przedszkoli niepublicznych 124 347 zł, w tym dla przedszkola niepublicznego 
„Kubuś Puchatek” 233 064 zł, dla przedszkola niepublicznego „Skaczące nutki” 
91 283 zł. Na wydatki bezpośrednio związane z utrzymaniem przedszkoli 4 793 342 
zł. Również znajduje się to w tabeli. Dział gimnazja 6 406 169 zł, w tym wydatki 
inwestycyjne 70 000 zł z przeznaczeniem na wymianę orynnowania wraz z instalacją 
odgromową na budynku gimnazjum publicznego nr 2, na wydatki bieżące 6 336 169 
zł. Na wydatki bieżące bezpośrednio związane z utrzymaniem gimnazjum 6 262 556 
zł. Na dowozy zaplanowana kwota 746 000 zł, jeżeli będzie przetarg to kwota ta 
może ulec zmianie. Dział dokształcanie i doskonalenie zawodowe 60 000 zł. Dział 
stołówki szkolne i przedszkolne 2 207 697 zł, wynagrodzenia i pochodne pozostałe 
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wydatki to zakup żywności. Dział pozostała działalność 300 000 zł, środki na odpisy 
na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych dla nauczycieli, emerytów i rencistów. 
Dział ochrona zdrowia 437 000 zł, w tym zwalczanie narkomanii 7 000 zł, 
przeciwdziałanie alkoholizmowi 430 000 zł, z czego 160 000 zł planuje się 
przeznaczyć na dotacje dla stowarzyszeń. Dział pomoc społeczna 9 670 140 zł, w tym 
na placówki opiekuńczo-wychowawcze 3 000 zł, na domy pomocy społecznej 
420 000 zł, na rodziny zastępcze 9 000 zł, na świadczenia rodzinne świadczenia z 
funduszu alimentacyjnego 783 000 zł, na składki na ubezpieczenia zdrowotne 69 700 
zł, zasiłki i pomoc w naturze 606 500 zł, na dodatki mieszkaniowe 800 000 zł, na 
zasiłki stałe 365 000 zł, na ośrodek pomocy społecznej 1 114 940 zł, na usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 274 000 zl, na dożywianie dzieci 
225 000 zł. Duża część zadań w zakresie opieki społecznej jest finansowana z dotacji. 
Dział gospodarka komunalna i ochrona środowiska 9 039 800 zł, w tym gospodarka 
ściekowa i ochrona wód 820 000 zł, z czego wydatki inwestycyjne 750 000 zł, w tym 
na zadanie pod nazwą przebudowa kanalizacji deszczowej na terenie miasta 
Ząbkowice Śląskie 500 000 zł, na utwardzenie terenu wraz z uporządkowaniem 
gospodarki deszczowej przy ulicy Dalekiej 13 250 000 zł, na wydatki bieżące 
związane z utrzymaniem kanalizacji burzowej 70 000 zł, gospodarka odpadami 
1 615 000 zł, oczyszczanie miast i wsi 650 000 zł, na utrzymanie zieleni 4 684 800 zł, w 
tym na wydatki inwestycyjne 4 550 000 zł, z czego realizacja projektu rewitalizacja 
parku miejskiego im .Sybiraków 3 900 000 zł, budowa placów zabawach na terenach 
wiejskich  400 000 zł, budowa placu zabaw przy ulicy Kamienieckiej 50 000 zł, 
budowa Skate Parku 100 000 zł, rewitalizacja terenów z ich uporządkowaniem i 
wykonaniem części zielonych i postojowych 100 000 zł, zakupy inwestycyjne zakup 
zjeżdżalni dla dzieci 10 000 zł, zakup kosiarki ciągnika 4 800 zł, na wydatki bieżące 
120 000 zł, z czego na fundusz sołecki 20 279 zł. Dział oświetlenie ulic, placów i dróg 
1 220 000 zł, z czego na wydatki inwestycyjne 200 000 zł, w tym budowa oświetlenia 
ulicznego na terenie gminy Ząbkowice Śląskie 100 000 zł, budowa oświetlenia 
ulicznego na terenie miasta Ząbkowice Śląskie 100 000 zł, wydatki bieżące 1 200 000 
zł, dział pozostała działalność 50 000 zł, środki na zadania w zakresie ekologii, na 
sprzątanie świata, usługi na rzecz zwierząt. Dział kultura i ochrona dziedzictwa 
narodowego 3 330 300 zł, w tym pozostałe zadania w zakresie kultury 58 000 zł. 
Dział domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby 1 054 500 zł, w tym na zakup 
inwestycyjny w ramach funduszu sołeckiego zakup patelni 4 500 zł, wydatki bieżące 
1 050 000 zł, w tym na dotację podmiotową dla ZOK 700 000 zł, na utrzymanie 
świetlic wiejskich 229 377 zł, na składkę członkowską do stowarzyszenia lokalna 
grupa działania ku wsi 30 000 zł, wydatki w ramach funduszu sołeckiego 90 623 zł. 
Dział na dotację dla biblioteki publicznej miasta i gminy 670 000 zł. Dział ochrona i 
konserwacja zabytków 1 400 000 zł, w tym wydatki majątkowe na dotacje na 
dofinansowanie obiektów zabytkowych 200 000 zł, oraz wydatki inwestycyjne 
1 150 000 zł, z przeznaczeniem na zadania remont ruin zamku 1 000 000 zł, 
zabezpieczenie murów miejskich 150 000 zł, na wydatki bieżące na dotacje, ochronę i 
konserwację zabytków 50 000 zł. Dział pozostała działalność 147 800 zł, w tym na 
zakupy inwestycyjne 7 800 zł, na zakup namiotu dla sołectwa Sieroszów 4 000 zł i na 
zakup namiotu dla sołectwa Stolec 3 800 zł, pozostałe wydatki bieżące 140 000 zł, w 
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tym na wydatki w ramach funduszu sołeckiego 3 460 zł. Dział kultura fizyczna 
6 307 506 zł, w tym obiekty sportowe 4 931 854 zł, w tym na wydatki inwestycyjne 
4925 000 zł, z czego budowa krytej pływalni na terenie miasta Ząbkowice Śląskie 
4 900 000 zł, dokumentacja techniczna do zadania budowa zaplecza technicznego na 
terenie boiska sportowego w Stolcu 25 000 zł, pozostałe wydatki bieżące w ramach 
funduszu sołeckiego 6 854 zł. Dział instytucje kultury fizycznej 1 145 652 zł. Dział 
zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu 200 000 zł, w tym na dotacje dla 
stowarzyszeń kultury fizycznej, na funkcjonowanie klubów sportowych 100 000 zł, 
na dofinansowanie zadań w zakresie upowszechniania kultury fizycznej 40 000 zł, na 
wydatki bieżące związane z funduszem sołeckim 60 000 zł. Dział pozostała 
działalność 30 000 zł na organizacje zajęć sportowo- rekreacyjnych, gmina wystąpiła 
z wnioskiem do Ministra Sportu o dofinansowanie tego zadania. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
otwiera dyskusję nad przedstawionym projektem budżetu na 2013 r. 
 
Radna Danuta Tkaczonek zadała pytania do działu rolnictwo i łowiectwo czy 
dochody w wysokości 1 500 000 zł , czy jest sporządzony plan z wykazem działek 
gruntów do sprzedaży, podobne pytanie do działu gospodarka mieszkaniowa 
dochody za sprzedaży nieruchomości zabudowanych 8 395 569 zł czy jest 
sporządzony plan z wykazem działek gruntów i nieruchomości do sprzedaży, w 
poprzednim projekcie na 2012 r. taki był. Następnie zadała pytanie odnośnie 
wydatków do działu Urząd Gminy wydatki bieżące plan zakłada 770 250 zł 
natomiast w 2012r. wynosił 735 000 zł jakie są powody zwiększenia wydatków o 
35 250 zł? Kolejne pytanie dział działalność informacyjna i kulturalna prowadzona za 
granicą plan wynosi 105 000 zł na 2013 r. natomiast na 2012r. wynosił 50 000 zł, 
wydatki te zaplanowane są na usługi hotelowe, gastronomiczne, transportowe, dla 
delegacji zagranicznych tłumaczenia korespondencji, jakie są przyczyny zwiększenia 
tych wydatków na ten rok? Dział promocja jednostek samorządu terytorialnego 
150 000 zł czy w ramach tej kwoty ujęte są zadania organizacja projektów 
promocyjnych i nie tylko ogłoszenie w prasie, gadżety, targi czy ta kwota jest 
związana z innymi wydarzeniami, które promują gminę Ząbkowice Śląskie? Dział 
kultura fizyczna wniosła wniosek formalny, aby planowaną kwotę 4 900 000 zł na 
zadanie budowa krytej pływalni na terenie Ząbkowic Śląskich zmniejszyć o kwotę 
500 000 zł i przeznaczyć oraz zapisać w budżecie gminy na 2013r. na zadanie 
kompleksowa modernizacja basenu odkrytego w Ząbkowicach Śląskich. 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna odpowiedziała na pytania dot. dochodów, 
wydział merytoryczny planując dochody majątkowe ze sprzedaży gruntów i 
nieruchomości posiada wykaz działek, także wiadomo, jakie działki idą na sprzedaż 
oraz jakie nieruchomości będą wystawione na przetarg. Następnie wypowiedziała 
się na temat wydatków dział urzędy gmin, zauważyła, że nie jest to wysoki wzrost, 
jeżeli chodzi o wydatki bieżące z uwagi na to, że energia jak i wszystko inne idzie w 
górę. Dział współpraca za granicą oraz dział promocja zaplanowane są małe środki 
po 50 000 zł, lecz jeśli chce się coś zorganizować i wypromować gminę to 50 000 zł 
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może wystarczyć ewentualnie na zakup gadżetów, nie mówiąc już o ogłoszeniach do 
prasy, radia czy telewizji potrzeba więcej środków. Albo daję się kwotę 
wystarczającą albo wogóle. Nawiązała także do pytania o zadanie budowy krytej 
pływalni, powiedziała, że do tego może ustosunkować się tylko Burmistrz. 
 
Radna Danuta Tkaczonek powiedziała, że również nie wnosi uwag, co do 
zasadności i potrzeby budowanie krytej pływalni, ale stwierdziła, że ta inwestycja 
jest pod znakiem zapytania, natomiast basen odkryty jest stanie oczywistym bardzo 
złym, niedługo rozpocznie się sezon letni i wypadałoby zrobić na nim parę prac 
modernizacyjnych, łącznie z zakupem placu zabaw wodnego. Zaplanowanie kwoty 
uważała ze bardzo istotne, zwłaszcza, że część prac może wymagać przetargu.  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
zwrócił się do Radnej Danuty Tkaczonek, że na Komisji Oświaty ten problem był 
poruszany i dyrektor Saryczew stwierdził, że w ramach posiadanych środków i 
własnym sumptem będzie remontował ten basen. Wspomniał także o wniosku 
wniesionym przez Radną Danutę Tkaczonek na zmniejszenie kwoty na budowę 
krytej pływalni o 500 000 zł z przeznaczeniem na remont odkrytej pływalni, nad 
którym trzeba będzie się zastanowić i za chwilę przedstawić swoje stanowiska w tej 
sprawie. 
 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek zapytał, czy do przeznaczonej 
kwoty tj. 500 000 zł na remont basenu można otrzymać wykaz prace, jakie będą 
prowadzone podczas remontu, bo jeżeli będzie taka potrzeba można zabezpieczyć 
większą sumę pieniędzy na remont jakiegoś obiektu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
odpowiedział, że wypowiadał się już na ten temat i, że dyrektor, Saryczew nie 
wnosił żadnych uwag, co do kwoty tego remontu. 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna powiedziała, że trzeba się zastanowić, jaki to 
będzie wydatek czy bieżący czy majątkowy, bo jeżeli będzie to bieżący to nie można 
dokonać takich zmian, chodzi także o zakres, bo jeżeli ma być to poważna 
modernizacja to będzie to wydatek inwestycyjny i trzeba wtedy zaplanować, jako 
zadanie inwestycyjne. 
 
Radny Władysław Witkowski zadał pytanie do Pani Skarbnik Bożeny Kurczyny czy 
już jest dokumentacja techniczna i pozwolenia na budowę na tą pływalnię? 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
odpowiedział, że nie ma na razie pozwolenia. 
 
Radna Anna Józefowicz zapytała o dział utrzymanie zieleni, czyli rewitalizacja 
zieleni i ich utrzymanie z wykonaniem części miejsc postojowych z zielenią jest 
kwota 100 000 zł czy to jest na określone miejsce czy zmieściłyby się też inne adresy? 
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Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że ta kwota jest 
przeznaczona na uporządkowanie terenu przy ul. Ciasnej przy Krzywej Wieży. 
 
Radna Jadwiga Dziewa zapytała o wysypisko na ul. Głowackiego czy nie zostaną 
przeznaczone żadne pieniądze żeby to usunąć  
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
odpowiedział, że nie ma tego przedsięwzięcia w budżecie. 
 
Radna Anna Józefowicz zapytała o dział szkoły, czyli budowa boiska 
wielofunkcyjnego przyszkolne podstawowej nr 2 jest kwota 30 000 zł jaki zakres 
byłby tej budowy, jeżeli ma to być boisko do wykorzystania przez mieszkańców. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
odpowiedział, że ma to być boisko sportowe. 
 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że podczas planowania 
budżetu planowali zadania do realizacji w pełni, kwota, która jest przeznaczona na 
budowę boiska jest kwota ograniczoną ze względu na brak dokumentacji 
technicznej. 
 
Radny Władysław Witkowski zadał pytanie do działu gospodarka mieszkaniowa, 
dokumentacja na rewitalizację terenów na nieruchomościach Rynek 7, 8 ,9 ,10 o co 
chodzi? 
 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek odpowiedział, że chodzi o podobna 
realizacje zadań jak przy ul. Ciasnej, tylko chodzi i nieruchomości. 
 
Radny Władysław Witkowski zadał pytanie do tego samego działu, co wcześniej, 
wydatki związane z zarządem mienia gminnego przez spółki gminne- POWIERNIK, 
jaka powierzchnia jest zarządzana jest przez powiernika, jakie zasoby biorą udział? 
 
Zastępca Burmistrza Piotr Miernik odpowiedział, że mają dokładna umowę spisana 
z powiernikiem i tam jest podany wykaz dokładny nieruchomości mieszkalnych, 
użytkowych, terenów zielonych, garaży. Zaproponował, aby Radny Władysław 
Witkowski poszedł do wydziału i dostanie umowę do wglądu. 
 
Radna Grażyna Sobór zadała pytanie odnośnie zadania w zakresie profilaktyki 
przeciwalkoholowej w tym dotacje dla stowarzyszeń 160 000 zł, chciałaby się 
dowiedzieć, na co jest przeznaczone 248 000 zł. 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna odpowiedziała, że zgodnie z programem 
budżetowym profilaktyki przeciwalkoholowej muszą być realizowane zadania. 
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Radna Grażyna Sobór zapytała o wydatki inwestycyjne w tym remont ruin zamku 
w Ząbkowicach, wydaje jej się, że trochę za dużo jest przeznaczonych na to 
pieniędzy. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
odpowiedział, że jeżeli chcemy żeby on nadal był to trzeba go ratować. 
 
Radna Grażyna Sobór powiedziała, że jest dużo działów, które też potrzebują 
ratunku.  
 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że w zeszłym roku 
został złożony wniosek do Ministra Kultury o dofinansowanie na to zadanie oraz 
uważa za właściwe kontynuowanie tego, ponieważ Minister przychylniej patrzy na 
teki wnioski i daje dofinansowania, zwraca także uwagę na to że obecne zadanie 
było dofinansowane kwotą 400 000 zł, więc nie dokładane jest za dużo a jednak są 
ratowane zabytki czyli to co najcenniejsze. 
 
Radna Grażyna Sobór stwierdziła, że najcenniejsze to jest życie i zdrowie ludzkie a 
nie ruiny zamku. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
nie zgodził się z jej wypowiedzią, mówiąc, że naród, który nie pamięta o historii 
ginie bardzo szybko. 
 
Radny Władysław Witkowski nawiązał do budowy nowego bloku TBS, czy jest 
pozwolenie na tą budowę oraz dlaczego jest 350 000 zł a nie 100 000 zł? 
 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek odpowiedział, że 350 000 zł jest 
udział do tego zadania realizuje to zadanie TBS oraz Prezes Piotr Szymański, został 
dokonany podział nieruchomości, ale na dzień dzisiejszy nie jest to formalnie 
zakończone, jak będzie księga wieczysta i właściwą nieruchomość, będzie też projekt 
budowlany oraz uzyskanie pozwolenia na budowę a w konsekwencji ogłoszenie 
przetargu i budowa, na razie nie ma pozwolenia. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
zamknął dyskusje na temat budżetu na 2013 rok oraz przeszedł do wniosku Radnej 
Danuty Tkaczonek, która przeznaczoną kwotę budowę pływalnie chce zmniejszyć o 
500 000 zł z przeznaczeniem tej kwoty na remont basenu odkrytego.  
Zapytał kto jest za przyjęciem tego wniosku formalnego: 
 
Głosowanie  za: 1        przeciw: 6            wstrzymane:1 
 
Niestety wniosek nie zostanie zrealizowany. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
złożył propozycję, aby uchwała w sprawie budżetu została przeczytana i wtedy 
zostanie przegłosowana. 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna odczytała projekt uchwały budżetowej na rok 
2013. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
zapytał czy ma ktoś pytania do projektu uchwały. 
 
Radna Danuta Tkaczonek poruszyła kwestie braku kontrasygnaty Pani Skarbnik a 
druga kwestia nie jest sporządzona opinia RIO, chciała zaproponować opiniowanie 
17 grudnia. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
nie zgodził się, powiedział, że uchwała RIO nie wiąże się  z projektem. 
Zaopiniowany ma być projekt budżetu. 
 
Radna Grażyna Sobór zadała pytanie do uchwały, gdzie jest mowa o braniu kredytu 
na spłatę wcześniejszego, czy nadal będziemy się zadłużać. 
 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
odpowiedział, że nie pokryją z dochodów, bo są zbyt małe. Następnie zamknął 
dyskusje i przystąpił do głosowania nad przedstawionym projektem budżetu na rok 
2013: 
 
Głosowanie     za: 8              przeciw: 0           wstrzymane:0 
 
Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję. 
 
 
Ad. pkt. 3 Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Bogdan Tkaczyński 
w związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad zamknął posiedzenie Komisji. 
 
 
Protokół sporządzono  
na podstawie nagrania 
 
Protokołowała 
Karolina Kita 
        Przewodniczący Komisji 
 
            (-) Bogdan Tkaczyński 


